

Danske Handicaporganisationer – Aabenraa

v. formand Niels Ambrosius Underbjerg

Telefon: 2940 2705 E-mail: niels@nielsunderbjerg.dk

Hjemmeside: www.handicap/lokal/aabenraa.dk



Referat FU mødet den 22. maj 2018 kl. 18:30 Frivilligcenter Aabenraa Sankt Nicolai Gade 5

Tilstede: Niels Ambrosius Underbjerg, Gert Nordklitgaard Mette Marie Larsen, Ida Lildholdt og Tina Hagensen Holm

Afbud: Inge Ambrosius, Britta Rosen Bendixen

1) Godkendelse af referat fra mødet den 7. marts 2018

Referatet blev godkendt

2) Nyt fra Formanden

a) Orientering fra mødet med Handicaprådet den 22. marts 2018

Niels deltog i Formødet med Handicaprådet og FU er enige om, at det skal gå på skift mellem FU-medlemmerne. Der var formøde i Handicaprådet den 16. maj 2018, hvor Niels også deltog forud for Handicaprådsmødet, som er den 24. maj 2018. Der er fremsendt Hørings svar, som blev drøftet i FU og det tages med videre til Handicaprådsmødet. FU havde nogle spørgsmål til serviceniveauet for handicap kørsel samt Demens strategien, som Britta udarbejder et oplæg på. FU drøftede ligeledes retningslinierne for hvor stort et synshandicap man skulle have for at blive medlem af dansk blindesamfund.

Formøde for Handicaprådsmøder:

23. august 2018 – hvem deltager?

25. oktober 2018 – Tina deltager

13. december 2018 – hvem deltager?

b) Orientering fra Formandsmødet for DH-afdelingerne den 13. april 2018

Punktet blev udsat til næste møde

c) Orientering vedr. møde med Bente Ray – formand for FU i Sønderborg

Niels har haft møde med Bente, som informerede om de arrangementer, de havde i Sønderborg. FU Aabenraa har møde med Bente Ray tirsdag den 19. juni 2018 kl. 19:00 i Frivilligcenteret.

3) Økonomi

Drøftelse af nyt budget med de reelle midler, som vi har fået bevilliget.

Mette har sendt bevilling ind til DH. FU søgte om 20.000 kr. og fik tildelt 18.000 kr., hvilket FU er meget tilfredse med, og som er et godt grundlag at arbejde ud fra.

4) Handlingsplan

FU skal have udarbejdet en handlingsplan for 2018

Punktet blev udsat til næste møde. Niels skal HUSKE at få den udleverede mappe fra Jette Harrild med på mødet næste gang. Mette vil se, om Jette Harrild har mulighed for at deltage på næste FU-møde

5) FU og synlighed

Synliggørelse af FU under DH-Aabenraa i Aabenraa Kommune – hvordan gør vi det?.

Forskellige tiltag blev drøftet; også dem der var afprøvet uden held.

FU nåede til enighed om, at vi ville prøve at få arrangeret et dialogmøde ml. Handicaporganisationerne under DH-Aabenraa og Handicaprådet.

Endvidere vil vi forsøge i FU at markere den internationale handicapdag i december, hvor alle Handicaporganisationer under DH-Aabenraa får en invitation til at få en stand eller lave et "event" - ex. "happening" på at afprøve, hvordan livet er med et synshandicap. Få bind for øjnene og find rundt.

6) Årsmøde

Fastsættelse af dato for vores Årsmøde i januar/februar 2019 – så vi kan få booket et egnet mødelokale.

Mette undersøger mulighederne for at få et lokale i Nygadehuset

7) Eventuelt

a) Aktivitetsplan

Der skal på næste møde udarbejdes en aktivitetsplan for 2018/2019

b) Tilgængeligheds vejleder

Ida er blevet uddannet som tilgængeligheds vejleder for Dansk Handicapforbund den 15. april 2018

c) Næste møde

Næste møde bliver **tirsdag den 28. august 2018 kl. 18:30** i Frivilligcenteret